
Protok6t

Ze wsp6lnego posiedzenia Gminnej Rady Dzialalno6ci  Po2ytku Publ icznego w Kof iskowol i
z przedstawicielam i  organizacj i  pozarzqdowych z terenu gminy

z dnia 29 l istopada 2016 roku.

Obrady otworzyta Przewodniczqca Gminnej Rady Dzialalno5ci  Pozytku Publ icznego p. Marta
Kozak kt6ra powiala wszystkich zebranych a nastepnie przedstawila sklad Rady:

Marta Kozak -  przedstawiciel  Stowarzyszenia, ,Nadzieja"

Syf wia Skwarek, ja ko przedstawicielka stowarzys zenia,,Ro2a"

Edward Pyt lak,  jako przedstawiciel , ,Powidlaka"

Anna Buzala,  jako przedstawiciel  Urzqdu Gminy Koriskowola

PaniJoanna Przednowek r6wnie2, jako przedstawiciel  Urzqdu Gminy Koriskowola

Pani Malgorzata Chabros -  jako Radna

Pan Tomasz Przepi6rka jako Radny

Nie ma Pani Hal iny Bickiej  kt6ra wystqpuje jako przedstawiciel  stowarzyszenia, ,Radoj i"

Gminna Rada Dzialalnoic i  Po2ytku Publ icznego zostaia powotana na okres kadencj i  kt6ra trwa
3 lata, my jui prawie drugi rok jestedmy. I w zwiqzku z tym po jej uptywie nastqpni wejdq w jej
sklad.

PrzewodniczAca GRDPP p. Marta Kozak -  zadania Gminnej Rada Po2ytku okredlone sq w ustawie
o dzialalnoic i  poiytku publ icznego. Jestesmy jedynq gminq w powiecie kt6ra ma powolanq GRDpp.
zadaniem tej Rady jest opiniowanie strategii, projekt6w uchwaf, akt6w prawa miejscowego
dotyczqcych sfery zadari publicznych i program6w wsp6tpracy z organizacjami pozarzqdowymi i wiele
innych. Ponad to celem Rady jest  integrowanie, in ic jowanie,  motywowanie trzeciego sektora, czyl i
organizacj i  pozarzqdowych dziatajqcych na terenie do wsp6tpracy z samorzqdem, ale r6wnie2 do
wsp6lpracy tzw. miqdzysektorowej (miedzy stowarzyszen ia mi) .  Na ostatnim posiedzeniu Pani Svlwia
skwarek ze stowarzyszenia, ,R62a" wystqpi la z wnioskiem, 2eby zwolai  dzis iejsze spotkanie i iebysmy
wypowiedziel i  s iQ na temat jakich( wsp6lnych naszych dzialar i .  Chodzi  o to 2ebv od czasu oo czasu
podjqi  jakie5 wsp6lne dzialania.  Ka2da organizacja pozarzqdowa powinna spefniai  dwie funkcje:
wewnqtrznE, czyl i  d la swoich cztonk6w, ale r6wniei  funkcje zewnQtrznq dla Srodowiska lokalnego.
Nie byfo sensu aby Rada Po2ytku Publ icznego inic jowala jakie6 dzialania,  bo nie wiadomo, jaki  bqdzie
odzew. Oczywi5cie to jest taki o96lny zarys, o szczeg6lach dzisiaj m6wii nie bqdziemy, cncemy po
prostu uslyszei  Paistwa opinie i  Paf istwa zdanie na ten temat.  Przygotowal i6my kr6tkie ankiety.

Pani Sylwia Skwarek -  na poczEtek powiem, co jest  moja bolqczkq, co mo2na zauwa2yi tu dzis iaj ,  Ze
my tak generalnie nie chcemy siq integrowai to widzq po osobach, kt6re tu przyszfy. Tych
stowarzyszen na terenie gminy trochq jest  i  co6 jest  hamulcem do tego, 2e nie chcemy wsp6lnych
dziafar i  podejmowai,  nawet jak deklarujemy,2e chcemy to i tak tych dziatar i  n ie ma. pr6by byly
podejmowanie ki lka krotnie igeneralnie chciel i5my siq dowiedziei  czy pa6stwo chcecie nawiqzai
wsp6tpracq. Ju2 sama obecno6i czqSci Par istwa Swiadczy czy my chcemy czy my nie chcemy podjqi



jakie6 wsp6lne dziatanie i  zrobi6 coi  wsp6lnie na rzecz Gminy, naszych mieszkafc6w. Po raz kolejny
przyszfo nas mato i to jest co6, co mnie blokuje, ju2 kilkakrotnie podejmowaliimy pr6by np. przez Dom
Kultury i przez inne instytucje. Niech padstwo wypowiedzq siq czy warto, czy chcecie, czy nie,
podejmowad wsp6lpracq. Bo mo2e nie ma sensu podejmowad kolejnej pr6by.
P16bujemy stworzyi wsp6lnq integracje, generalnie zmierzamy do tego 2eby zorganizowai
przynajmniej jednq imprezq cyklicznq rocznie zrobii. Wszystkie stowarzyszenia dajq cos od siebie
w sensie pracy, wiedzy, umiejqtnoSci,  obecnoici  czy jakieS kul inar ia i  to bqdzie wsp6lna impreza na
rzecz Gminy. Czy jest  sens, czy nie ma sensu, czy paf istwo chciel ibyScie brai  w tym udzial  i  jak s iq na
to zapatrujecie.

Przewodniczqca GRDPP p. Marta Kozak -  to nie chodzi  o f inansowe sprawy ty lko o wsp6lpracq poza
finansowq. Jako przyklad takiej wsp6tpracy jest wsp6lpraca Stowarzyszenia ,,Nadzieja" z Ojrodkiem
Pomocy Spolecznej wzorganizowaniu dostawy 2ywnoSci d la os6b potrzebujQcych z teren u gm iny. Do
pomocy wtqczyfo siq Stowarzyszenie ,,R62a" oraz straiacy. Zywno6ci bylo bardzo du2o, siedem
rodzaj6w asortymentu. Trzeba bylo to rozladowai, poukladai, dopilnowai dokument6w, aby ka2dy
podpisal ,  i  aby ka2dy dostal  odpowiedni przydzial .  Zreal izowal i3my to szybko i  sprawnie dziQki te j
wsp6lpracy io taki  rodzaj  wsp6ipracy mniej  wiqcej  nam chodzi .

Pan Radoslaw Barzenc Stowarzyszenie ,,Zielone Powiile" - ja jestem tutaj pierwszy raz, nasze
stowarzyszenie , ,Zielone PowiSle" te2 dziata od niedawna na terenie Koriskowol i .  Znane jest  z tego,
Ze zajmujq siq jednq sprawa. Popieram to, co Pani powiedziala, 2e obecnoii Swiadczy o tym czy ktos
chce czy nie chce. Stowarzyszenie nasze posiada wiele cztonk6w iznajdzie siq grupa chetna do tego
typu wsp6lpracy. Temat otwarty, uwa2am jak najbardziej za potrzebny, jest wiele innych r6wnie
wainych temat6w jak np. ochrona (rodowiska. Myl la lem nad zorganizowaniem akcj i  informacyjnej
odnoinie pa len ia Smieci ,  uwa2am, 2e jest  to bolqczkq wszqdzie iwarto ten temat ruszyi .  Ja jestem jak
najbardziej otwarty na propozycjq na wsp6lpracy, udostqpniam numery telefon6w i uwaiam, 2e takie
wsp6ldzialanie jest  jak najbardziej  potrzebne. wystqpi tem w imieniu du2ej grupy ludzi ,  kt6ra nawet
nie wie,  ie tutaj  przyszedlem. wydaje mi s iQ, 2e i tak ta wsp6lpraca wychodzi  od pojedynczych os6b,
kt6re siq anga2ujq ichcq pom6c w miarq mo2l iwojci .  Mam Srodki  wlasne, to nie sq srodki
stowarzyszenia, mam samochody transportowe, jaki6 sprzqt rozladunkowy. stu2q pomocq wysrarczy
zadzwoni i  iw miarq mo2l iwoSci,  wolnych przebieg6w przyjadq i  pomogq, bo uwa2am, ie warto.

Przewodniczqca GRDPP p. Marta Kozak -  jest  takie powiedzenie , ,wsp6lpraca siq oplaca".
Stowarzyszenie kt6re ja reprezentujQ wsp6lnie z domem kul tury organizowal i6my zajqcia dla dzieci ,
ito byla fantastyczna wsp6lpraca, bo samo stowarzyszenie nie poradzilo by sobie bez wsp6lpracy
zjakqd jednostkq organizacyjnq gminy. Pracownicy jednostki  samorzqdowej tei  wszystkiego nie
zrobiq, niekt6re sprawy zarezerwowane sa np. tylko dla stowarzyszefi. My teraz, jako stowarzyszenie
jestesmy partnerem Gminy, poniewai gmina wystqpi la o j rodki  na budowe takiego codziennego
domu pobytu wsparcia na starej wsi. wymagane byfo partnerstwo, bo za to sE dodatkowe punkty
wiQc siq wfqczyl iSmy. Teraz np. real izujemy zadanie publ iczne zlecone przez Gminq t j .  prowadzimy
Swiet l icq dla dzieci  z rodzin problemowych, Srodki  na real izacjq tego zadania sE Gminy.

Pani lwona stochmal ze stowarzyszenia ,,Rado6i" - ta wsp6lpraca na pewno bytaby owocna, bardziej
widoczna ina pewno potrzebna gdybySmy wszyscy tego chciel i .  stowarzyszenie , ,Rado6i"  te i
wsp6tpracuje z kolem emeryt6w i rencist6w dlatego tutaj nie mo2na powiedzied, 2e nie ma
wsp6lpracy, bo czasem nie da siq wsp6lpracowad ze wszystkimi.  Grupa, jakq ia s iQ zajmuie to sa to



osoby niepelnosprawne, rodziny ich iopiekunowie. W obu grupach problemy sq pokrewne i jakby
zazebiajE siQ nasze cele, wiqc wsp6lpracujemy i bardzo sobie ceniq tq wsp6lprace. JesteSmy r6wniei
chqtni  do wsp6tpracy z innym stowarzyszeniem w miarq mo2l iwoSci,  poniewai osoby
niepelnosprawne i  ich rodziny sq troszkq wycofane i  my tak naprawdq musimy du2o pracy wtoiyd 2eby
ich zachqcid do pewnych dzialar{. W tej chwili zapraszam Padstwa na dziefi os6b n iepelnosprawnych
kt6ry odbqdzie siQ 7 grudnia,  rozpocznie siq msza 6wiete o godz. 10:00. Chciatam pokazad szerszej
grupie ludzi i przedstawicielom stowarzysze6, jak to siq odbywa ta wsp6lpraca, i to co robimy dla os6b
niepelnosprawnych. Tak2e zapraszam wszystkich chqtnych.

PrzewodniczEca GRDPP p. Marta Kozak - to, o czym Pani teraz m6wi to jest to funkcja wewnqtrzna,
a nam chodzi  podam dla przykladu np.,  gdy robimy festyn jakq6 imprezq to wasze stowarzyszenie
bierze w tym szerokim aspekcie udzial nie w tym zawq2onym wlasnym. Ka2de stowarzyszenie we
wlasnym zakresie dziala bardzo dobrze, ale my chcemy zrobi i  jednq, dwie czy trzy nazwq to, , imprezy"
2eby po prostu bylo to og6lne -  gminne. np. przy Dniach Koriskowol i .

Pani Malgorzata Chabros - Podczas obchod6w Dni Ko6skowoli wiqkszo3i stowarzyszei bierze czynny
udzial my, jako Witowice na ka2dej uroczysto6ci jeste5my.

Pani Joanna Przednowek -  my5lq,  2e tak jakby celem Rady Po2ytku Publ icznego byfo zorganizowanie
takiego spotkania,  2eby ka2dy z czlonk6w stowarzyszenia zapoznal s iq z dzialalno6cia innego
stowarzyszenia. I w razie potrzeby zorganizowania jakiegoS swojego dzialania, m69l zaprosii do
wsp6lpracy inne stowarzyszenie. Oczywiscie mo2emy zaprosii wszystkie, ale nie wszystkie sq
wyspecjal izowane do takiego dzialania,  nie maja dodwiadczenia,  ale my3lq,2e celem tego spotkania
dzisiejszego bylo to 2eby ka2de ze stowarzyszei czy organizacji przedstawilo to co robi, bo mydlq, 2e
nawzajem te stowarzyszenia nie znaiQ siQ i  n ie wiedzq, iakie one dziatania podejmuiq, czym siQ zajmuiE
i mySlq, 2e to bylo gt6wnym celem dzisiejszego spotkania. Ja mySlq, 2e jedno stowarzyszenie chqtnie
siq dowie o dzialalno(ci  drugiego stowarzyszenia.

Pani Teresa Skwarek ze zwiqzku Emeryt6w i Rencist6w - my w stowarzyszeniu mamy ludzi starszych
65-85 lat  imy od nich wiele wymagad nie moiemy, im nale2y pom6c. Nawet i  po odbi6r dar6w
iywno5ciowych tym osobom jest trudno przyjech aii zabrat. Od emeryt6w wiele nie mo2na wymagai.

Pani sylwia skwarek -  Panie na przyklad piqknie Spiewacie imogl iby6cie siq wlqczyi  ze swoim
repertuarem. My na przyklad by6my co5 zrobi l i  cos innego.

Pani reresa skwarek ze zwiqzku Emeryt6w i Rencist6w - my sami nie mo2emy z tym wyjsi, to zalezy
czy kto! nas zaprosi na jaka6 uroczystoSi.

Pan Radostaw Barzenc ze stowarzyszenia , ,Zielone Powi i le"-  Nie rozmawiajmy o problemach ty lko o
tym, co kaidy mo2e zrobi i  tak jak wspomniata Pani Skarbnik.  , ,Zielone powi j le, ,  zajmuje siq
monitorowaniem jednego z podmiot6w w tym 2eby doprowadzi l  swoje instalacje do porzqdku, a
ponad to planujemy zajqd siq to kampaniq spalania Smieci  w piecach domowych idysponujemy
Srodkami np. jest to samoch6d dostawczy, o ladownoici do 3.5 Tony oraz samoch6d osobowy, je2eli
bqdzie taka potrzeba udostqpniam sw6j numer telefonu. Mamy jeszcze stronQ internetowq i  po
statystykach widzimy, 2e jest to bardzo du2y zasiqg, gdyby trzeba bylo co! oglosii to jestesmy do
dyspozycji, proszq po prostu informowad.



Przewodniczqca GRDPP p. Marta Kozak -  my, jako Rada my5lel i6my nad takim gminnym projektem
to znaczy nad zorganizowaniem ,,forum organizacji pozarzqdowych". Chodzi o to aby ka2da
organizacja mogla siq zaprezentowa6 jak r6wnie2 poznai innq organizacjq. Jedno stowarzyszenie
upiekloby ciasta, inne by zaSpiewafo, jeszcze inne wykonalo jakieS rqkodzielo zrobilo i przynioslo, po
to aby byla moi l iwogd zaprezentowania siq organizacj i .  Mo2na by zorganizowai szkolenie w zakresie
ochrony Srodowiska. Z naszej inicjatywy byly dwa szkolenia dla cztonk6w organizacji na temat
prowadzenia ksiqgowo6ci i  zmiany ustawy o dzialalnoic i  po2ytku publ icznego io wolontar iacie.

Pan Radostaw Barzenc ze stowarzyszenia, ,Zielone PowiSle" -  mam jedno spostrze2enie,  kt6re wynika
z relacji biznesowych. Je2eli nie bqdzie cyklicznych spotkari tego typu gdzie bqdziemy mogli siq
rozliczyd z tego, co chcemy robii to nic z tego nie bqdzie. Gdy bqdziemy siq spotykai raz czy dwa razy
w roku to siQ po prostu rozejdzie po kosciach im wiQcej czasu minie tym gorzej. WydajQ mi siq, dlatego
2e te spotkania powinny mied charakter cykliczny, dziqki czemu nastqpi wiqksza integracja.

Przewodn iczqca  GRDPP p .  Mar ta  Kozak -  Mozemy spotyka i  s iq  Sredn io  raz  w mies iqcu na
posiedzeniu Rady Po2ytku Publ icznego. Powinni lmy wrzucai ogloszenie na strone internetowa kiedy
odbqdzie siq spotkanie.  To nie sa posiedzenia zamkniqte,  w zwiqzku z tym, je iel i  jacyS czlonkowie
innych stowarzyszef maj4 jakie6 propozycje, jakie5 pomysty czy chcq wyjii z jakq6 inicjatywa to moga
podziel i i  s ig z Gminnq Radq Po2ytku Publ icznego. Jest to dzialalnoSd spoleczna nieodplatna w zwi4zku
z tym spotykamy siq w ramach dobrej  wol i  iwolnego czasu. Uwaiam, ie to jest  dobre miejsce, aby siq
dziel i i  swoimi spostrzeien iam i ,  chyba wiqkszosci  os6b zale2y na tym, aby ta wsp6lpraca pomiqdzy
tymi wszystkimi organizacjami byta jak najlepsza, aby wychodzii z jakq6 inicjatywq z jakimis
pomyslami,2eby u nas w gminie co6 dobrego siq dzialo.

Pan Radostaw Barzenc ze stowarzyszenia ,,Zielone powille" - Mo2na zorganizowai akcjq spolecznq
sprzEtania Smieci. W Pulawach na przykfad stowarzyszenie, kt6re gdziej tam nas uzupelnialo
w pewnym momencie,  organizuje regularnie sprzatanie Pulaw, w zasadzie aktywizujqc do tego celu
mtodzie2 szkolnq, bo wtedy to ma taki najwiqkszy wymiar edukacyjny, bo to nie sztukq, aby dorosli
biegali, ale 2eby te dzieci czego6 na nauczyi.

Pani Sylwia Skwarek - czasami wystarczy uiwiadomii, bo niekt6rzy naprawdq nie zdajq sobie sprawy
z konsekwencji spalania 6mieci. Teraz ka2dy ma kosz i placi za wyw6z imieci to powinien wyrzucii je
do tego kosza a nie spalad. Dlatego uwa2am 2e to kropelka drq2y skalq i  d latego nie si tE lecz uporem
pracy dq2yi  do celu.

Pani Joanna Przednowek -  sq skargi  od mieszkadc6w, 2e gdziei  jest  brzydki  zapach, ale z drugiej  strony
trzeba by bylo tak jak w niekt6rych miastach wziqi specjalne drony, kt6re latajq i mierzq stq2enie tych
szkodliwych substancji w powietrzu. Uwa2am ie czasami wystarczy upomnied kogo5, ale ieby
z Urzqdu m6c upomnied to musi byi  namacalny dow6d, 2e rzeczywi5cie ten ktoi  spala Smieci
w domowym piecu. Akcje takie,  kt6re majq na celu uiwiadamianie ludzi ,  2e je2el i  pal isz butelk i
plast ikowe to oddychasz tym co spal isz.

Mo2na zorganizowad akcjq np. porzqdkowania trenu przy cmentarzu. Po sprzEtaniu zorganizowai
imprezQ gdzie mo2na rozpal id ognisko, z je6i ,  posiedziei ,  pozozmawiai .  o takiego typu dzialania nam
chodzi ,  na rzecz gminy.



Przewodniczqca GRDPP p. Marta Kozak -jeieli chodzi w kwestii organizacyjnej to te stowarzyszenie,
kt6re sobie 2yczE to mo2emy je informowai na temat kolejnych spotkari GRDPP. Chcialam jeszcze

wspomniei  o tym, i2 my3lel i imy nad tym, aby co roku zorganizowai imprezq integracyjno -

Srodowiskowq.

Pani Sylwia Skwarek -  moina w czasie obchod6w Dni Kor iskowol i  doto2yi  jakie5 atrakcje np. zajqcia
typu malowanie na szkle,  czy malowania dzieciom twarzy. Zeby to nie byfo tak,  2e ty lko siedzimy, ale
dzialamy, uczymy, pomagamy, jesteSmy aktywni.

PrzewodniczEca GRDPP p. Marta Kozak -  ankiety,  kt6re rozdatydmy sq anonimowe i  po wypelnieniu
mozecie przekazai je Pani Ani  czy do sekretar iatu.

I  druga sprawa, jakq chciatam poruszyi  to,  jezel i  zgadzacie siq na zorganizowanie forum to,  jakie sE
propozycje terminu, k iedy jest  najod powiedn iejsza pora. Mo2e po ur lopach w miesiacu wrzeiniu.
Wtedy mamy 10 miesiqcy na przygotowanie. Je2eli Pafstwo majq jakie6 wizje, pomysty jak by to
moglo wyglqdai to proszq zglaszai.

Pani Anna Adamczyk -  Buzala -  w6r6d nas w tej  chwi l i  n ie ma przedstawiciel i  straiy poiarnej  to te2
jest duia rzesza ludzi. Jak byl organizowany dzieri dziecka na boisku ,,Orlikuk" to byly pokazy stra2y
poiarnej i to byl bardzo dobry pomysl, bo dzieci iwietnie siq bawily wiqc to m6glby byi jakiS punkt
proSramu.

Pani Teresa Skwarek ze zwiqzku Emeryt6w i Rencist6w - u nas w grupie emeryt6w wszystko robimy
sami.  Jedynie moiemy l iczyd na pomoc dostajemy ze Srodowiskowego Domu Samopomocy oni
zawsze chqtn ie nam pomagajq.

Pani Joanna Przednowek -  dlatego trzeba siq z integrowai,  nawi4zad relacje,  robi i  spotkania miqdzy
tymi organizacjami 2ebySmy wiedziel i ,2e np. organizowany jest  dzied czfowieka starszego, w zwiqzku
z tym nale2ato by p6j6i  i  pom6c emerytom. My6lq 2e ipozostate stowarzyszenia siq zorganizuja
przyjdq i  pomogE, dlatego uwa2am 2e ta wymiana informacj i  jest  bardzo wa2na.

Przewodniczaca GRDPP p. Marta Kozak -  kaida organizacja ma sw6j statut ,  swoje zadania imy nie
mozemy ingerowai,  n ie mo2emy nic nakazai.  My stwarzamy warunki  i  po to jest  dzis iejsze spotkanie
aby moina siq dowiedziei wiQcej o innych stowa rzyszeniach i rozpoczqi wsp6lpracowai ipomagad
sobie nawzajem.

Pani Anna Buzala -  Czyl i  przygotowujemy siq do wrze6nia,  a teraz chciatabym wr6ci i  do tematu dnia
dziecka, ieby zorganizowai go wtainie w takim wiqkszym gronie, 2eby wlqczylo siq wiqcej organizacji.
Mo2na byfoby zrobii kurs pierwszej pomocy lub znakowanie rower6w. Tu nie chodzi o wklad
pieniq2ny ty lko o wklad pracy.

Przewodniczqca GRDPP p. Marta Kozak -  kolejne spotkanie proponujq na marzec, ustal imy wtedy
organizacjQ gminnego dnia dziecka. MySlq 2e to bqdzie poczqtek naszej  wsp6lpracy a zorganizowanie
takiej  imprezy bqdzie promocjq dla stowarzyszed igminy.

Pani Teresa Skwarek ze zwiqzku Emeryt6w i Rencist6w - czy dary bQdE tylko jutro wydawane?



Przewodniczqca GRDPP p. Marta Kozak - wydawaniem dar6w zajmuje siq o5rodek pomocy. Zywno6i
bqdzie jutro wydawana od godziny 9 -16, jak nie zostanie wydane wszystko to bqdzie wyznaczony
drugi  termin.

Przewodniczqca GRDPP p. Marta Kozak -  podsumowujEc dzis iejsze spotkanie,  ustal i l i imy termin
nastQpnego spotkania na miesiqc marzec 2O!7 roku. Zorganizowad wsp6lnie Festyn Rodzinny na
Dziei Dziecka, natomiast w miesiqcu wrzeiniu 2Ot7 roku zorganizowai Forum Organizacji
PozarzEdowych.

Na tym protok6l zakofczono i podpisano' 
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